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Asia: Vanhusneuvoston lausunto liikennevalojen äänimerkkejä koskevasta aloitteesta 
 
 

Valtuutettu Holopaisen aloitteessa esitetään, että Helsinki laatii suunnitelman 
äänimerkkien lisäämisestä suojatieristeyksiin, joissa on liikennevalot. 
 
Vanhusneuvosto toteaa, että aloitteessa esitetyt perustelut ovat laajat ja vaikut-
tavat, lähtien YK:n yleissopimuksesta vammaisten ihmisten oikeuksista. Perus-
teluissa todetaan lisäksi mm. että  

• itsenäisellä jalankululla on ekologisia, kansanterveydellisiä ja taloudelli-
sia hyötyjä, 

• vapaus liikkua itsenäisesti lisää myös psyykkistä hyvinvointia, 

• liikkumisen esteet saattavat lisätä syrjäytymisen riskiä, 

• ikäihmisten suhteellinen osuus kasvaa jatkuvasti, ja iän myötä monen 
liikkumisnäkö heikkenee, 

• näkövammaisten ihmisten lisäksi liikennevalojen äänimerkeistä hyötyvät 
myös värisokeat ihmiset ja että 

• taloudellisia säästöjä saadaan, kun avustajaa tai kuljetuspalveluita ei 
tarvita tilanteissa, joissa avuntarve johtuu pelkästään ympäristön esteel-
lisyydestä. 

 

Vanhusneuvosto kannattaa aloitetta ja viittaa vammaisneuvostolta tulevaan  
yksityiskohtaiseen lausuntoon tästä valtuustoaloitteesta.  Liikennevalojen  
äänimerkit lisäävät turvallisuutta muidenkin kuin näkövammaisten kohdalla.  
Ikääntymisen myötä lisääntyvät erilaiset näkemisen esteet, jotka voivat myös 
tilapäisiä. Monet kaduilla liikkujat esim. jonottavat kaihileikkaukseen ym. ole-
matta pysyvästi näkövammaisia.  
 
Helsingin hyvinvointisuunnitelmassa 2022-2025 oleva tavoite ”Kävely on viih-
tyisämpää ja turvallisempaa” ja toimenpide ”Laaditaan suojateiden turvallisuu-
den parantamissuunnitelmat” puoltavat myös osaltaan  äänimerkkiohjauksen 
tarvetta.  Hitaasti liikkuville ihmisille katujen ylitys on hankalaa, koska ylittämi-
seen varattu aika on niin lyhyt. Tämä koskee etenkin monikaistaisia katuja. 
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